
“2015, marcat de o relansare
a pieþei cimentului”
(Interviu cu domnul Florian Aldea,

directorul general al Carpatcement Holding SA)

Reporter: Cum au evoluat vânzã-
rile de ciment ale companiei în pri-
ma jumãtate a acestui an compara-
tiv cu perioada similarã din 2014?

Florian Aldea: Ca tendinþã gene-
ralã, se constatã o creºtere a pieþei

cimentului în prima perioadã a

acestui an, susþinutã în principal

de sectorul rezidenþial ºi non-rezi-
denþial. Pentru primul semestru al

acestui an, vânzãrile de ciment ale

grupului HeidelbergCement în

România au fost stabile, cu o

uºoarã tendinþã de creºtere.

Suntem optimiºti în ceea ce pri-

veºte cursul pieþei. În mod firesc,

avem mult de construit ºi pe o pe-

rioadã îndelun-

g at ã d e t i m p

pentru a reduce

din decalajele

existente între

noi ºi celelalte

þãri membre UE.

Credem cã 2015

este marcat de

o r e lansar e a

pi e þ e i , c h i ar

dacã nu la ade-

vãratul sãu po-

tenþial, dar con-

siderãm cã sunt

uºoare premise

de creºtere.

Astfel, piaþa ar putea înregistra

creºteri anuale de 5%-8%. Evoluþia

pieþei depinde de foarte mulþi fac-

tori care o pot influenþa într-un

sens sau altul. De exemplu, apeti-

tul pentru investiþii al persoanelor

fizice ºi al investitorilor privaþi încã

este departe de nivelul atins în pe-

rioada 2007-2008. Creºterea atrac-

tivitãþii þãrii noastre pentru investi-

þiile strãine, care sã deschidã aici

facilitãþi de producþie, ar putea, de

asemenea, influenþa pozitiv evolu-

þia pieþei. Sunt multe investiþii de

realizat ca sã acoperim nevoile de

dezvoltare a infrastructurii.

Avem potenþial de piaþã, avem

surse de finanþare prin programele

de convergenþã ºi fonduri UE,

astfel cã sunt încrezãtor cã, pas cu

pas, vom reuºi sã creºtem încrede-
rea ºi sã ne relansãm în proiecte cu

caracter strategic naþional ºi euro-
pean.

Reporter: Ce tendinþe se manife-
stã pe piaþã?

Florian Aldea: În prezent, cred

cã o tendinþã vizibilã ºi comunã

întregii industrii este concentrarea

businessului spre zonele care aduc

valoare – investiþii care aduc calita-

te, cele în tehnologii de protejare a

mediului, dar ºi un management

mai bun al costu-

rilor.

Reporter: Cum

vedeþi evoluþia

investiþiilor în in-

frastructurã din

fonduri bugetare

în acest an? Dar

din fonduri euro-

pene?

Florian Aldea:

Din punctul de

vedere al investi-

þiilor în infrastruc-

turã, accesul la fi-

nanþare este cru-

cial. De exemplu,

cele douã scenarii de lucru din

Master Planul de Transport implicã

proiecþii diferite. Scenariul opti-

mist prevede realizarea a 47 de

proiecte de infrastructurã de tran-

sport, o ratã foarte bunã de absor-

bþie a fondurilor europene, pre-

cum ºi accesarea de credite exter-

ne pentru completarea necesaru-

lui de finanþare. Pentru industria

noastrã, aceastã variantã ar putea

reprezenta principalul factor de

impulsionare a creºterii, cel puþin

pentru orizontul de timp prevãzut

în Master Plan, respectiv 2030.

Cred cã avem motive sã sperãm
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Acest an este marcat de o relansare a pieþei, chiar dacã nu la adevãratul sãu po-
tenþial, dar sunt uºoare premise de creºtere, apreciazã Florian Aldea, directorul
general al Carpatcement Holding SA. Se constatã o creºtere a pieþei cimentului în
prima perioadã a acestui an, susþinutã în principal de sectorul rezidenþial ºi
non-rezidenþial, ne-a declarat domnia sa, adãugând cã vânzãrile de ciment ale
grupului HeidelbergCement în România au fost stabile, cu o uºoarã tendinþã de
creºtere, în prima jumãtate a anului curent.
Scenariul optimist privind implementarea Master Planului de Transport implicã
realizarea a 47 de proiecte de infrastructurã de transport, o ratã foarte bunã de
absorbþie a fondurilor europene, precum ºi accesarea de credite externe pentru
completarea necesarului de finanþare. Domnul Aldea crede cã existã motive sã
spere la un rezultat cât mai apropiat de acest scenariu, mai ales cã România ar
putea, astfel, beneficia de o derogare de la restricþiile de deficit ºi, mai mult, ar
putea accesa împrumuturi de peste opt miliarde de euro pentru dezvoltarea in-
frastructurii de transport.

Din punctul de vedere al
investiþiilor în infrastructurã,

accesul la finanþare este
crucial. De exemplu, cele douã

scenarii de lucru din Master
Planul de Transport implicã
proiecþii diferite. Scenariul

optimist prevede realizarea a
47 de proiecte de infrastructurã

de transport, o ratã foarte
bunã de absorbþie a

fondurilor europene, precum
ºi accesarea de credite externe

pentru completarea
necesarului de finanþare.



la un rezultat cât mai apropiat de

acest scenariu, mai ales cã Rom-

ânia ar putea, astfel, beneficia de o

derogare de la restricþiile de deficit

ºi mai mult, ar putea accesa împru-

muturi de peste opt miliarde de

euro pentru dezvoltarea infra-

structurii de transport. Dar pentru

ca acest lucru sã se întâmple, va fi

nevoie de stabilitate ºi responsabi-

litate la nivelurile de decizie politi-

cã ºi administrativã.

Pe de altã parte, scenariul nega-

tiv implicã o singurã autostradã

nouã ºi un necesar de finanþare su-

plimentar, de circa 700 de milioane

de euro, pentru care deocamdatã

nu au fost identificate resurse. Însã

trebuie sã fim încrezãtori ºi sã pri-

vim lucrurile cu optimism.

Reporter: Care sunt principalele

probleme cu care vã confruntaþi în

piaþã?

Florian Aldea: Evoluþia pieþei de-

pinde ºi de o serie de factori exter-

ni al cãror impact poate fi crucial.

Mediul de afaceri local are nevoie,

înainte de toate, de predictibilitate

ºi stabilitate economicã ºi legislati-

vã, pentru restabilirea încrederii în

rândul investitorilor. Este necesarã

agrearea unei strategii de dezvol-

tare economicã la nivel naþional,

pe termen lung, printr-un consens

inclusiv la nivelul forþelor politice,

precum ºi elaborarea unui cadru
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La finele lunii iunie, Carpatcement
Holding SA, Carpat Beton SRL ºi Car-
pat Agregate SA au anunþat cã îºi vor
reuni activitatea într-o singurã com-
panie, care va prelua denumirea so-
cietãþii-mamã ºi se va numi Heidel-
bergCement România SA. Grupul
HeidelbergCement a hotãrât, în data
de 15 mai 2015, demararea procesu-
lui de consolidare a operaþiunilor din
România prin fuziunea societãþilor de
ciment, agregate ºi betoane. Acest
proces de reorganizare internã urme-
azã sã se încheie în decembrie 2015.
Carpatcement Holding România a
înregistrat un profit brut de 34 de
milioane de euro, anul trecut, în þara
noastrã, în creºtere cu 22% faþã de
28 de milioane de euro înregistrate
în 2013. Compania a raportat
vânzãri de 185 de milioane de euro,
mai mari cu 4% la sfârºitul lui 2014
faþã de anul anterior.
Grupul HeidelbergCement vrea sã
ajungã la vânzãri anuale de peste 17
miliarde de euro pânã în 2019, de la
12,6 miliarde de euro în 2014. Pro-
ducãtorul de ciment þinteºte un pro-
fit înainte de dobânzi, taxe, deprecie-
re ºi amortizare (EBITDA) de peste 4
miliarde de euro, faþã de cele 2,3 mi-
liarde euro obþinute anul trecut. În
plus, grupul intenþioneazã sã acumu-
leze un flux de numerar de aproxi-
mativ 8,8 miliarde de euro, pânã în
2019, pentru realizarea de investiþii
ºi plata dividendelor cãtre acþionari.
De asemenea, grupul a achiziþionat,
la finele lunii iulie, un pachet de
45% din acþiunile Italcementi, deve-
nind al doilea producãtor de ciment
la nivel mondial, potrivit unui co-
municat al companiei. Preþul tran-
zacþiei se ridicã la 1,67 de miliarde
de euro.

Mari investitori



legislativ stabil care sã asigure su-
stenabilitate investiþiilor ºi dezvol-
tãrii economiei.

Volatilitatea cadrului macroeco-
nomic, dificultatea finanþãrii pro-
iectelor, întârzierile la plata crean-
þelor, presiunile asupra cursului de

schimb ºi fluctuaþiile preþurilor

combustibililor sunt alte provocãri

majore cu care ne confruntãm.

Reporter: În ce regiuni ale þãrii

existã cea mai mare cerere de ci-
ment?

Florian Aldea: Sectorul con-
strucþiilor – ºi implicit ºi industria

cimentului – este puternic depen-
dent de capital ºi de puterea de

cumpãrare, iar aceasta înseamnã

cã existã cerere acolo unde existã

ºi investiþii, adicã în zonele cele

mai dezvoltate, pe care le cu-
noaºtem cu toþii.

Reporter: Ce investiþii aveþi pro-
gramate în acest an?

Florian Aldea: Aº vrea sã reamin-

tesc faptul cã grupul nostru a con-

tinuat sã investeascã în România

chiar ºi în timpul crizei, în pofida

unui mediu economic care se afla

în accentuatã contracþie. Aceasta

reprezintã încã o dovadã a angaja-
mentului companiei pe plan local

ºi aratã, sperãm noi, încrederea pe

care o avem în potenþialul de dez-
voltare al României, mai ales cã

echipa noastrã este una 100%

româneascã.

Din 1998, de când este prezent în

România, grupul HeidelbergCe-

ment a investit peste 500 de milio-

ane de euro, în toate segmentele

sale de business (ciment, betoane

ºi agregate). Aº dori sã subliniez

importantele investiþii de mediu

pe care Grupul le-a fãcut pentru

modernizarea celor trei fabrici de

ciment pe care le deþine în Rom-
ânia, în valoare totalã de aproxima-
tiv 41 de milioane de euro. Aceste

investiþii au reprezentat un pas

important pentru dezvoltarea

durabilã a grupului.

Pentru 2015, investiþiile noastre

au în vedere eficientizarea costuri-

lor, creºterea eficienþei energetice

ºi protecþia mediului, precum ºi

dezvoltarea ºi instruirea continuã a

angajaþilor noºtri actuali ºi viitori.

Reporter: Cum au evoluat lucrã-
rile din fonduri private în 2015 ºi

care sunt tendinþele în domeniu?

Florian Aldea: În acest an, con-
strucþiile rezidenþiale par a fi prin-
cipalul motor al pieþei, având în ve-
dere cã în primele cinci luni ale

anului sectorul rezidenþial a cre-
scut cu 23,3%, în timp ce volumul

total al lucrãrilor de construcþii a

avansat cu 10,8%. Pe de altã parte,

nu trebuie neglijat segmentul lu-
crãrilor de reparaþii la clãdirile ve-
chi, care are o contribuþie impor-
tantã la avansul pieþei.

Reporter: Consultanþii imobiliari

susþin cã a repornit construcþia de

locuinþe noi. Se vede acest lucru

pe piaþa cimentului?

Florian Aldea: Da, întrucât existã

cerere a pieþei pe acest segment ºi

acum este un moment potrivit

pentru sectorul imobiliar.

Reporter: Vã mulþumesc!
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